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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

_________________________________________________________ 

 

PERTANYAAN : LISAN 

 

DARIPADA : YB TUAN YUSUF BIN ABD. WAHAB  

[ TANJONG MANIS ]  

    

TARIKH  : 27 OKTOBER 2021 ( RABU ) 

     

SOALAN 

  

TUAN YUSUF BIN ABD. WAHAB [ TANJONG MANIS ] minta MENTERI 

PELANCONGAN, SENI DAN BUDAYA menyatakan apakah perancangan 

untuk memperkenalkan tourism bubble ke negeri Sarawak, sebagaimana 

yang telah dimulakan di Pulau Langkawi. 
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JAWAPAN 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

1. Sebelum saya meneruskan jawapan terhadap soalan oleh Yang 

Berhormat Tanjong Manis ini, saya memohon izin untuk menjawabnya 

bersekali dengan 14 soalan lain kerana menyentuh perkara yang sama, 

iaitu: 

 

- Soalan nombor 26 oleh YB Bukit Bintang pada hari ini,  

27 Oktober 2021; 

 

- Soalan nombor 29 oleh Yang Berhormat Seputeh dan soalan  

nombor 34 oleh Yang Berhormat Tangga Batu bertarikh                          

2 November 2021;  

 

- Soalan nombor 3 oleh Yang Berhormat Lenggong, soalan nombor 

21 oleh Yang Berhormat Kemaman dan soalan nombor 34 oleh 

Yang Berhormat Port Dickson bertarikh 9 November 2021; 

 

- Soalan nombor 7 oleh Yang Berhormat Machang dan soalan 

nombor 31 oleh Yang Berhormat Taiping bertarikh 15 November 

2021; 

 
- Soalan nombor 8 oleh Yang Berhormat Balik Pulau dan soalan 

nombor 9 oleh Yang Berhormat Pengerang bertarikh                               

30 November 2021; 

 

- Soalan nombor 14 oleh Yang Berhormat Kepong bertarikh                       

6 Disember 2021; 

 

- Soalan nombor 4 oleh Yang Berhormat Kota Melaka bertarikh                      

9 Disember 2021; serta 
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- Soalan nombor 4 oleh Yang Berhormat Kota Kinabalu dan soalan 

nombor 12 oleh Yang Berhormat Jerlun bertarikh 15 Disember 

2021. 

 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

2. Susulan penularan COVID-19 di seluruh dunia, Malaysia telah 

menutup sempadan antarabangsanya sejak Mac 2020. Ditambah pula 

dengan pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) di seluruh 

negara, aktiviti sektor pelancongan negara menerima impak yang teruk. 

Situasi sukar sektor ini bukan hanya berlaku di Malaysia, malah di seluruh 

dunia. 

3. Walaupun aktiviti sektor pelancongan terbatas, namun Kementerian 

Pelancongan, Seni dan Budaya (MOTAC) sentiasa meneroka segala 

peluang dan mempersiapkan penggiat industri untuk kembali aktif apabila 

ia dibenarkan beroperasi serta merancang untuk industri ini bangkit semula 

selaras dengan Pelan Pemulihan Negara. 

 

4. Antara inisiatif besar yang dilaksanakan oleh MOTAC adalah 

memperkenalkan Gelembung Pelancongan Domestik Langkawi bermula 

16 September 2021. Apa yang lebih istimewa adalah pembukaan semula 

Pulau Langkawi sebagai destinasi pelancongan domestik melalui projek 

rintis ini dilancarkan semasa larangan rentas negeri masih berkuatkuasa di 

seluruh negara. 

 

5. Kami di MOTAC sebenarnya telah membangunkan perancangan 

untuk pembukaan lebih banyak gelembung perjalanan domestik secara 

berperingkat dan bersasar selepas Langkawi. Walaubagaimanapun, kita 

lebih gembira dengan pengumuman oleh Yang Amat Berhormat Perdana 

Menteri pada 10 Oktober 2021 berhubung kebenaran aktiviti rentas negeri 

hasil daripada kejayaan negara mencapai kadar vaksinasi 90 peratus 

populasi dewasa.  
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6. Ini tentunya membawa khabar yang lebih baik kepada industri 

pelancongan negara kerana sebagai industri yang sangat bergantung 

kepada mobiliti atau pergerakan, kebenaran rentas negeri untuk tujuan 

pelancongan ini tidak lagi membataskan pergerakan dan destinasi pilihan 

yang terhad untuk rakyat Malaysia melancong di dalam negara. 

 

7. Justeru, susulan pengumuman kebenaran rentas negeri tersebut, 

maka pada masa ini, tiada lagi keperluan untuk mewujudkan gelembung-

gelembung pelancongan domestik yang lain.  

 

8. Merujuk kepada Projek Rintis Gelembung Pelancongan Domestik di 

Pulau Langkawi, sukacita dimaklumkan bahawa bagi tempoh 16 

September sehingga 15 Oktober 2021, Pulau Langkawi telah menerima 

kemasukan seramai lebih seratus ribu orang pelawat dari seluruh negara. 

 

9. Kegiatan aktiviti pelancongan yang kembali aktif telah memberi 

impak positif bukan sahaja kepada entiti perniagaan pelancongan semata-

mata, malah limpahan ekonomi hasil daripada aktiviti ini serta sektor 

rantaian turut membawa perkembangan yang baik kepada masyarakat 

setempat.  

 

10. Dalam menjayakan inisiatif projek rintis ini, SOP Gelembung 

Pelancongan Langkawi telah dibangunkan agar kita dapat mengurangkan 

risiko penularan wabak COVID-19 di kalangan pelancong dan juga 

penduduk tempatan Langkawi.  

 

11. MOTAC bekerjasama dengan pelbagai kementerian dan agensi di 

bawah Kerajaan Pusat serta Negeri di bawah Jawatankuasa Koordinasi 

Penguatkuasaan dan Pematuhan SOP PKP COVID-19 (JKPS) yang 

diterajui oleh Kementerian Dalam Negeri dalam memastikan pematuhan 

SOP. Di samping itu, MOTAC juga sentiasa berinteraksi dengan persatuan 

dan penggiat industri, termasuklah penyedia premis penginapan dalam 

memastikan mereka tidak mengabaikan SOP dalam operasi mereka. 

Model yang sama juga digunakan untuk membudayakan norma baharu 

dan pematuhan SOP di kawasan pelancongan yang lain.  
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12. Sebagai langkah ke hadapan, MOTAC kini dalam fasa akhir 

melaksanakan persediaan untuk menyambut kembali ketibaan pelancong 

asing. Sebagai permulaan, Pulau Langkawi sekali lagi dipilih sebagai 

destinasi rintis, kali ini untuk Gelembung Pelancongan Antarabangsa 

pertama negara bermula 15 November 2021 nanti. 

 

13. Projek Rintis Gelembung Pelancongan Antarabangsa Langkawi ini 

akan menjadi kayu pengukur kepada pembukaan lebih banyak Gelembung 

Perjalanan Antarabangsa ke destinasi-destinasi lain yang berpotensi 

berdasarkan penilaian sewajarnya oleh Majlis Keselamatan Negara dan 

Kementerian Kesihatan, sebelum dibawa kepada Jawatankuasa Khas 

Pengurusan Pandemik COVID-19 yang dipengerusikan oleh Yang Amat 

Berhormat Perdana Menteri untuk dipertimbangkan. 

 

 

Sekian, terima kasih. 

 


